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رفتار عجیب 
باشگاه استقلال در قبال 

مهرداد محمدی 
با وجود تکذیب فســخ قرارداد مهرداد 
محمدی از سوی باشگاه استقلال، اما نامه 
این فســخ قرارداد منتشر شد. حالا مدیران 
باشگاه اســتقلال باید توضیح بدهند  چرا 
این موضــوع را کتمان کرده اند. به گزارش 
ایســنا، در برنامه فوتبال برتر عنوان شد که 
باشگاه  استقلال قرارداد مهرداد محمدی را 
به صورت یک طرفه فسخ کرده، اما معاون 
ارتباطات باشــگاه اســتقلال با رد این خبر 
اعلام کرد: «باشــگاه اســتقلال در سهمیه 
بزرگســالان خود دو جای خالــی دارد که 
متعلــق به بلانکــو و مهــرداد محمدی 
اســت».  بلافاصله بعد از این صحبت ها، 
فرم فســخ قرارداد این بازیکن در سازمان 
لیگ در فضای مجازی منتشر شد که ناقض 
ادعای معاون ارتباطات باشــگاه بود و بر 
اســاس نامه منتشر شده، قرارداد محمدی 
در تاریخ ۳۱ مرداد  فســخ شده بوده است. 
حال باشــگاه استقلال باید جوابگو باشد و 
صحت این موضوع را مشــخص کند. در 
ادامه اگر اقرار به فسخ قرارداد کرد، توضیح 
دهد که به چــه دلیلی قــرارداد مهاجم 
کلیدی خود را فسخ کرده و هدفش از این 
کار چه بوده است. همچنین شفاف سازی 
کنند که چرا فســخ قرارداد محمدی را به 
این شــکل کتمان کرده اند. فسخ یک طرفه 
بازیکــن می تواند تبعاتی را برای باشــگاه  
داشــته باشــد، علاوه بر آن اگر قرار باشد 
نام محمدی مجدد به فهرســت استقلال 
اضافه شود، باید با او قرارداد جدیدی را به 
امضا برســانند که حتما این بازیکن شرایط 
جدیدی را مطرح می کند. آنچه  مشخص 
است، تصمیمات عجیب مدیریت استقلال 
در ایــن فصل از لیگ برتر اســت؛ از جذب 
دو بازیکــن بوســنیایی گرفته تــا حالا که 
قرارداد مهرداد محمدی فسخ شده است. 
همچنین اعلام شده  قرارداد محمدحسین 
مرادمند، ســینا سعیدی فر و منتظر محمد 

نیز فسخ شده است.

سهرابیان: 
حواشی المپیک جای توجیه ندارد

رئیس فدراسیون قایقرانی گفت: حواشی ایجاد شده در المپیک جای 
توجیه ندارد و با تشکیل کارگروه به این موضوع می پردازیم. نشست 
خبری رئیس فدراسیون قایقرانی در مورد المپیک ۲۰۲۴ پاریس برگزار شد. 
علیرضا ســهرابیان در این نشســت بیان کرد: مطالب نوشته شــده نشــان 
می دهد انتظار از قایقرانی بالا بود. قایقرانی جزء رشته هایی است که بیننده 
پیدا کــرده  و امیدوارم ادوار آینده باعث افتخارآفرینی باشــیم. ســهرابیان 
درباره حواشی که بر نتایج المپیک سایه انداخت و در مورد اینکه بهتر نبود 
فضا مدیریت می شــد؟ گفت: درســت اســت و جای توجیه نــدارد. به آن 
پرداختیم و با تشکیل کارگروه قرار است صحبت شود. گفته بودیم از فضای 
مجازی خارج شــوند و البته فقط برای قایقرانــی نبود. این موضوع قبل از 
مســابقه رخ داد، اما ســعی کردیم بــا آرامش کار را مدیریــت کنیم. تمام 
تصمیم گیری ها در لحظه درســت نیست، اما سعی کردیم در زمان مسابقه 
ورزشــکار را از استرس خارج کنیم. او افزود: لباس کاروان حاشیه زیادی به 
وجود آورد و به ورزشکاری که فضای مجازی باز داشت، توهین شد و باعث 
آزرده شدن او شد. ســهرابیان در پاسخ به این پرسش که چرا ورزشکار باید 
تبلیغ لباس را کند و اسپانســر کاری انجام نداد؟ گفت: در این مورد بخش 
فرهنگــی کمیته ملی المپیک باید صحبت کند. قرار بر این شــد کارگروهی 
پیگیــر این کار شــود. انتظارات از اسپانســر لباس ها متفاوت تــر بود و چیز 
متفاوتی به دســت عزیزان رســید. اینکه مــن قبل از مســابقه بخواهم با 
ورزشــکار برخورد کنم، چالش بدتری می شد و حتی خود شما رسانه ها نیز 
انتقاد می کردید که باید بعد از مســابقه  ورود می کردم. وی در پاسخ به این 
پرســش که خاطرات نه چندان خوبی با دنیامالی وزیر ورزش و جوانان در 
قایقرانی داشــته است، تصریح کرد: آقای دنیامالی از دوستان قدیمی من و 
همشهری و هم زبان من است. نمی دانم خاطرات بد از کجا نشئت می گیرد. 
هیچ مشــکلی بین من و آقای دنیا مالی نیست.  برادر من بوده و هست. تازه 

چنین موضعی را شنیده ام.
رئیــس فدراســیون قایقرانی در پاســخ به این پرســش که پیشــرفت 
جایگاهی نداشــتند، گفت: هیچ کجا ندیدید فردی از قایقرانی درباره کسب 
مــدال در المپیک صحبتی انجام داده باشــد. در قایقرانــی دنبال افزایش 
کسب سهمیه المپیک بودیم و توانستیم پنج سهمیه بگیریم و در سه رشته 
نماینده داشــتیم. در رشته ای مانند قایقرانی دنبال مدال نبودیم، بلکه ابتدا 
گرفتن سهمیه حسن محسوب می شود. درست است مدال نشان دهنده این 
است که چقدر رشد داشته ایم اما در رشته ما که مدال نداشتیم باید ببینیم 

نسبت به رکوردهای قبلی چقدر رشد داشته ایم.
رئیس فدراســیون قایقرانی دربــاره اینکه چه دســتاوردی در المپیک 
داشــتید تا برای بازی های آســیایی ناگویا اســتفاده کنید؟ گفت: حضور در 
المپیــک ناچیز نبود. هر پنج ورزشــکار ما پنج پاروی اســتاندارد برایشــان 
خریداری شــد. قایق هایی که می خواســتند از ماه ها قبل تهیه کردیم؛ این 
بر خــلاف المپیک توکیو بود. به درخواســت فرزام بــا معتبرترین مربی که 
مشاور فدراســیون جهانی است، صحبت کردیم تا سرمربی تیم ملی یونان 
از ایتالیا که سه فینالیست در المپیک پاریس داشت، مشاوره مستقیم بدهد. 
او گفت که ایــران را توانمند می بیند و می خواهــد کمک کند. در صدمین 
سال تأســیس فدراســیون جهانی آب های آرام در پاریس صحبت کردیم. 
با فدراسیون مجارســتان که قطب قایقرانی اســت، صحبت کردیم تا یک 
مربی به ما معرفــی کنند. با ایتالیا هم صحبت کردیم تا اردوهای مقطعی 
قبل از مســابقات بزرگ به صورت مشترک داشته باشیم. این برنامه را قبل 
از المپیک هم داشــتیم؛ اگرچه هزینه بر عهده خودمان بود. با شرکت های 
مختلف برای تجهیــزات صحبت کردیم. ســهرابیان درباره مصاحبه هایی 
که خودش هم حاشیه ســاز شــد، مانند  «در رفتن پــاروی چینی ها» و فراتر 
از انتظــار بودن عملکرد دختران رویینگ گفت: متأســفانه بخش   مهمی از 
صحبت من کات شــده است. صحبتی که از طرف من نوشته شده، با فیلم 
متفاوت اســت. من گفتم فراتر از انتظار ظاهر شدند چون پیست استاندارد 
نداریم و علاقه مندان محیط زیســت در بوشــهر اجازه ندادند این پیســت 
ساخته شود و هیچ کســی حریف این فعالان محیط زیست نشد. دختران و 
پســران را پشت سدها فرستادیم و شــاید کمتر کسی ماه به ماه به آنجا سر 
می زند. آنها در پیســت غیراستاندارد آزادی تمرین می کنند. با این شرایط به 
نظرم فراتر از شــرایطی که داشتند ظاهر شدند. در مصاحبه بخش اول این 
صحبت ها قطع شــد و باعث حاشیه شد. اگر موضوع لباس ها نبود، ما هم 
مانند رشته های دیگر همچون شنا و دوومیدانی کمتر مورد نقد سازنده قرار 
می گرفتیم. او درباره بازگشــت بهمن نصیری  گفت: بهمن نصیری جلساتی 
داشــت و امیدوارم در ســنگین وزن او را ببینیم. اگر ایــن ماده در بازی های 
آسیایی اضافه شود، ما محمودپور را هم داریم. در بخش بانوان نیز نازنین 
ملایی را داریم که می تواند خود را نشــان دهد. منتظر مدال بهمن نصیری 
باشــید. نازنین ملایی هم حرف خودش هم این بوده و بعد از بازگشــت از 
ســفر یک هفته ای، تمرینات خود را شــروع می کند. وقتی می گوید با قدرت 
برای المپیک لس آنجلس آماده می شود نشان دهنده شناخت او از قدرت و 
توانایی اش است و منتظر نازنین ملایی جدید باشید. سهرابیان درخصوص 
پیش بینی و برنامه های فدراســیون برای بازی های آسیایی و المپیک بعدی 
گفت: هیچ مربی و ورزشکاری دوســت ندارد توریست باشد  یا بدون مدال 
بازگردد. در رقابت های قاره ای نفرات با درخواســت مربی اعزام می شوند 
و نفراتــی را می بریم که یک نفر بدون مدال نباشــد. پیش بینی برای اینکه 
چه کســی مدال می گیرد سخت اســت. برای مثال برای بازی های آسیایی 
پیش بینــی مدال دو رقمی داشــتم اما هفت نفر چهارم شــدند که با صدم 
ثانیه ها به مدال می رســیدند. چیــزی که روی کاغذ می نویســیم در عمل 

متفاوت است. بقیه هم در حال تمرین و کارکردن هستند.

فوتبال گزارش

بازی های پارالمپیک پاریس ۲۰۲۴ از امروز به طور رســمی 
اســتارت می خورد تا پس از بازی های المپیک، فرانســوی ها 
برای دومین میزبانی مهم در طول چند هفته مهیا شوند. اتفاق 
درخور توجهــی که در این دوره از بازی ها رخ داده، مربوط به 
تغییر در مراســم افتتاحیه اســت که در بدعتی نو، مقرر شده 
اعضای کاروان تیم پناهندگان پارالمپیک، پیش از سایر کشورها 
رژه مرسوم را به جا بیاورند. این مورد از آن جهت اهمیت دارد 
که درســت مثل بازی های المپیک، ایرانی های مهاجرت  کرده  
نقش بســزایی در تیم پناهندگان پارالمپیک خواهند داشــت. 
پیش از این در المپیک، در عدد و رقمی نگران کننده، ۱۴ ایرانی 
عضــوی از تیم پناهندگان بودند که قریب به ۴۰ درصد کاروان 
پناهندگان المپیک را تشــکیل می دادند. اتفاق عجیب درباره 
کاروان پناهنــدگان پارالمپیکــی اینکه در ایــن تیم هم قریب 
بــه ۴۰ درصد را ایرانی ها تشــکیل می دهند. ایــن دوره برای 
ســومین بار در تاریخ اســت که تیم پناهنــدگان در پارالمپیک 
مســابقه می دهد. قرار شده که اعضای این تیم در شش رشته 
پاراوزنه برداری،  پاراتری اتلــون،  پارادوومیدانی،  پاراتکوانــدو، 
پاراتنیس و پاراشمشــیر بــه مصاف رقبا برونــد. در این دوره، 
اعضــای تیــم پناهنــدگان پارالمپیک را هشــت نفر تشــکیل 
می دهند که از این تعداد، ســه نفر ایرانی هایی هســتند که در 
قالب این تیم به مصاف سایر رقبا می روند. در بین ایرانی هایی 
که این روزها عضوی از این تیم هســتند، چهره نام آشنایی هم 
دیده می شود که پیش از این در پارالمپیک لندن با پرچم ایران 
به میدان رفته و اگر مصدومیت مانع نمی شــد، در پارالمپیک 
ریو هم بــا پرچم ایران شــرکت می کرد. نکتــه حائز اهمیت 
اینکه چهار ورزشــکاری که این روزها قرار است در قالب تیم 
پناهندگان به میدان بروند، ســابقه حضور در المپیک های قبل 
را داشته و قرار است علاوه بر این جمع هشت نفره، آنها را دو 
نفر همیار در رشــته دوومیدانی همراهی کنند تا به این ترتیب 
جمع آنها در این بازی ها به عدد ۱۰ برسد. موضوعی که شاید 
سهم ایرانی ها را از سه نفر اصلی که در این تیم دارد، افزایش 
دهد، حضور تکواندوکایی به نام هادی حســن زاده اســت. او 
اهل افغانســتان  ولی بزرگ شده ایران است و به خوبی با سایر 

ایرانی های این تیم سازگار و آشنا ست.
اولیــن ایرانی تیــم پناهندگان پارالمپیــک هادی درویش 
است که قرار است در رشته پاراوزنه برداری مسابقه دهد. در 
مقایسه با دو ایرانی دیگر این تیم، او شهرت کمتری دارد ولی 
از زمانی که به آلمان مهاجرت کرده، در عرصه ورزشی یکی، 
دو عنوان درخور توجه کســب کرده که بــرای ژرمن ها مهم 
تلقی می شود. او در بازی های لیگ ملی آلمان در سال ۲۰۲۲ 
توانست جایگاه نخست را کسب کند و از این حیث ورزشکار 

صاحب عنوانی به شمار می رود.
سلمان آب باریکی سرشــناس ترین چهره ایرانی حاضر در 

تیم پناهندگان اســت. او پیش تــر در پارالمپیک ۲۰۱۲ لندن با 
پرچم ایران شــرکت کرده بود و در شــرایطی که مجوز حضور 
در بازی های پارالمپیک ریو را هم به دست آورده بود، به دلیل 
مصدومیت کتف از اعزام بازماند. اوج کار آب باریکی مربوط به 
درخشش او در بازی های آسیایی سال ۲۰۱۰ است که توانسته 
بود مدال طلا در رشــته پرتاب دیســک بــرای کاروان ایران به 
ارمغان بیاورد. هنوز هم مصاحبه قدیمی او که حسرت نرفتن 
به ریو را می خورد، در رســانه ها وجود دارد. او آن روزها گفته 
بود « متأســفانه قبــل از پارالمپیک دچار مصدومیت شــدم و 
نتوانســتم در رکوردگیری تیم ملی شــرکت کنــم و به همین 
دلیــل از اعزام به ریــو باز ماندم. امیدوارم با به پایان رســیدن 
دوران مصدومیــت، بتوانم در مســابقات جهانی ۲۰۱۷ که در 
لندن برگزار خواهد شــد، این غیبت را جبران کنم. من از ناحیه 
کتــف چپ مصدوم شــدم و الان دوران فیزیوتراپی را ســپری 
می کنم تا پس از کسب آمادگی کامل بتوانم تمرینات را از سر 
بگیرم. در حال حاضر هدف اصلی ام کسب مدال در مسابقات 
جهانی اســت و بعد از آن به دنبال افتخارآفرینی در بازی های 
پارآسیایی ۲۰۱۸ اندونزی خواهم بود. امیدوارم بتوانم رکوردی 
را که پیش از این در تمرینات زده ام، در مســابقات رســمی نیز 

تکرار کنم تا شرمنده مسئولان و مردم نشوم».
ســومین ایرانی تیم پناهندگان پارالمپیک هم امیرحسین 
حسینی پور است. او پینگ پنگ باز و اهل شیراز است و پیش تر 
توانســته برای ایران در رقابت های اردن کسب مدال کند. در 
معــدود گفت وگوهایی که از او در زمــان حضورش در ایران 
به چشــم می خورد، رگه هایی از گلایه و بی اعتنایی مسئولان 

اســتان فارس دیده می  شود. او جایی گفته برای اعزام به یک 
تورنمنت خارجی به ۲۵ میلیون تومان بودجه نیاز داشته که 
کســی آن را برایش فراهم نکرده است. از سوی دیگر، رفتار 
مســئولان استان را هم زیر ســؤال برده که پیشنهاد دادند از 
استان دیگری تأمین بودجه کند. حسینی پور گفته بود « خودم 
هزینه ســفرم و مســابقات را تأمین کــردم و هیچ کس من را 
حمایت نکرد. در تیر ماه یکی از حســاس ترین مسابقات را در 
کشور مصر دارم که برای شرکت در این مسابقه نیازمند ۲۵۰ 
میلیون ریال هســتم، اما هیچ کس مــن را حمایت نمی کند. 
متأسفانه یا خوشــبختانه شــیراز در هر کوچه و خیابان یک 
قهرمــان دارد و اداره ورزش و جوانــان نمی توانــد از همه 
حمایــت کند. در مرداد ماه نیز مســابقات ورودی المپیک در 
«چین تایپــه» برگزار می شــود که نفرات اول هــر کلاس به 
المپیک راه می یابند و مســابقات «مصر» با پایین آوردن رنک 
می تواند شــانس بیشتری برای شرکت در المپیک ایجاد کند. 
از لحــاظ مالــی به دلیل عــدم بودجه کافی نمی توانســتند 
حمایت کنند، اما در زمینه تبلیغات برای جذب اسپانســر هم 
حمایت نکردند. گفتم از اســتان های هم جوار پیشنهاد دارم، 
گفتنــد هر کجا که برای شــما نفع مالــی دارد بروید و ما با 
این موضوع مشــکلی نداریم ». حســینی پور قبلا گفته بود از 
کشــورهای خارجی پیشنهاد دارد ولی نپذیرفته که برود. «دو 
پیشــنهاد از تیم ملی های خارجی داشتم که نپذیرفتم؛ چون 
دوست دارم زیر پرچم کشور خودم در مسابقات شرکت کنم 
و یک پیشــنهاد لژیونری هم برای کشور ترکیه دارم که هنوز 

قطعی نشده است ».

درحالی که فدراســیون والیبال ایران به نهایی کــردن یک مربی خارجی 
بــرای هدایت تیــم ملــی والیبال نزدیک شــده اســت، برخی بــه دنبال 
جریان سازی برای انتخاب گزینه ایرانی برای نیمکت تیم ملی هستند. میلاد 
تقوی، رئیس فدراســیون والیبال ایران، بارها اعلام کرده اســت که تکلیف 
ســرمربی تیم ملی را تا ۱۵ شهریور ماه مشــخص می کند و گزینه رسمی و 

نهایی هدایت تیم ملی را اعلام خواهد کرد. 
در این راســتا رایزنی بــا گزینه های مختلف خارجی هم در دســتور کار 
فدراسیون قرار دارد. دراین میان فدراسیون به برخی از گزینه ها بیشتر نزدیک 
شــده و رایزنی های خوبی هم انجام داده اســت تا در زمــان موعد، گزینه 
نهایــی را اعلام کند. خاویــر وبر، رنان دال زوتو، روبرتــو پتاتزا و مندز چهار 
گزینه اصلی فدراسیون والیبال هستند که به احتمال زیاد از بین آنها یک نفر 
انتخاب خواهد شــد. البته مندز از بین گزینه ها خارج شده است، چراکه این 
مربی رقم بالایی را درخواســت داده و تا اردیبهشت ماه نمی تواند به ایران 
بیاید که فدراســیون با آن موافق نیســت. اما در طرف مقابل محتمل ترین 
گزینه خاویر وبر اســت. ولی در این میان برخی در حال جریان ســازی برای 
نشاندن سرمربی ایرانی روی نیمکت تیم ملی والیبال هستند. این در حالی 
اســت که فعلا اقبال عمومی از سرمربی ایرانی وجود ندارد. از طرف دیگر 
تیم ملی شــرایط حساســی دارد و در صورتی که در لیــگ ملت های ۲۰۲۵ 
عملکرد خوبی نداشــته باشــد، از لیــگ ملت ها نیز ســقوط خواهد کرد و 
والیبال ایــران دوباره به روزهایی برمی گردد که باید برای رســیدن به لیگ 
ملت هــا تلاش کند. میلاد تقــوی بارها اعلام کرده به دنبــال انتخاب یکی 
از مربیان ســطح بالای والیبال اســت اما جریان سازی های روزهای اخیر در 
والیبال فضای خوبی را ایجاد نکرده اســت. البتــه مربیان ایرانی می توانند 
عضو کادر فنی باشــند و با دانش خود به تیم ملی کمک کنند. مربیانی که 
ســال ها برای والیبال این کشور زحمت کشــیده اند، قطعا باید در کادر فنی 
حضور داشته باشــند اما اکنون تیم ملی در برهه حساسی به سر می برد و 
ســرمربیگری گزینه ایرانی ریســک بزرگی هم برای مربی ایرانی و هم برای 

تیم ملی است.
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